
 

 

Protokół Nr XXII/2016 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 sierpnia 2016r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
30 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny – radny Zbigniew Czyleko. 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Skarbnik Gminy Urszula Lew 

oraz 15 innych zaproszonych osób, według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XXII Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 23 i 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i 

gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Stan przygotowań do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. Wyniki pracy 

dydaktycznej i wychowawczej oraz osiągnięcia w roku szkolnym 2015/2016. 

9. Informacja z realizacji uchwał podjętych w I półroczu 2016 roku. 



10. Informacja z realizacji interpelacji i wniosków złożonych w I półroczu 2016 roku. 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

na podatek od nieruchomości, rolny i leśny– druk nr 126; 

b. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości – druk nr 127; 

c. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem pomieszczeń w lokalu 

użytkowym – druk nr 128; 

d. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2016 rok – druk nr 129. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

Na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie gminnym (Dz.U. z 

2016r., poz. 446) na wniosek Wójta Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz 

wprowadził do porządku obrad sesji w pkt 11 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż i na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych zbywanych na 

rzecz najemcy – druk nr 130. 

W związku z powyższym punkt 11 porządku obrad przedstawia się następująco: 

„ 11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych na 

podatek od nieruchomości, rolny i leśny– druk nr 126; 

b. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości – druk nr 127; 

c. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem pomieszczeń w lokalu użytkowym – 

druk nr 128; 

d. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2016 rok – druk nr 129, 

e. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż i na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 

lokali mieszkalnych zbywanych na rzecz najemcy – druk nr 130.” 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś jeszcze z Radnych lub Wójt 

chciałby uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla 

Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

Przewodniczący obrad stwierdził, że zaproponowany porządek obrad sesji został przez Radę 

zaakceptowany. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXI Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 czerwca 2016 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w §43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał 

przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXI sesji Rady Gminy? 

 



Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXI sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

W związku z informacją Wójta na temat ogłoszonego w dniu 19 sierpnia 2016 roku II 

przetargu na sprzedaż lokalu użytkowego nr 3 w budynku nr 112 położonego w Świerczynie 

Radna Krystyna Rybczyńska-Mróz zapytała, jakie są wyniki przetargu. 

Skarbnik Gminy Urszula Lew odpowiedziała, że 20 września upływa termin wniesienia 

wadium, rozstrzygnięcie przetargu nastąpi 23 września br. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 8/2016 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 7/2016 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 7/2016 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 7/2016 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu.  

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelację złożył radny 

Bogusław Pawłowicz o następującej treści: 

 

W związku z dynamiczną pogodą i obfitymi opadami deszczu ponawiam interpelacje z dnia 

19 maja 2016r.: na ulicy Wojska Polskiego przy posesjach nr 1 i nr 2 po opadach deszczu 

zbiera się duża ilość wody, która nie ma gdzie spływać. Po przebudowie, na granicy dróg nr 

612/4 i nr 613/2 został zlikwidowany spad do studzienki w kierunku kościoła. Brak 

krawężników przy wjeździe na posesję nr 2 powoduje spływ wody na podwórko posesji nr 2. 

W imieniu mieszkańców tej posesji zwracam się z prośbą o uzupełnienie krawężników i pilne 

załatwienie tej sprawy. Proszę potraktować sprawę, jako bardzo pilną. 

 

Na sesji radny Józef Janicki zapytał Wójta, na jakim etapie są starania o środki na budowę 

boiska wielofunkcyjnego w Świerczynie. 



Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że propozycja budowy boiska wielofunkcyjnego w 

Świerczynie została zaakceptowana i będzie realizowana. Termin realizacji uzależniony jest 

od możliwości pozyskania środków finansowych z różnych programów. Czekamy na 

uruchomienie środków z Lokalnej Grupy Działania, gdzie planowane dofinansowanie 

inwestycji gminnych jest najwyższe. Z chwilą ogłoszenia naboru zostanie złożony stosowny 

wniosek na budowę boiska. Przypuszczalny termin ogłoszenia naboru, to październik-listopad 

bieżącego roku, natomiast w roku przyszłym rozpoczęłaby się budowa boiska. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

Ad. 7 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” brak dyskusji. 

 

W tym momencie Przewodniczący Rady Gminy w imieniu swoim i Rady Gminy złożył 

życzenia i wręczył kwiaty dla Skarbnika Gminy Urszuli Lew w związku z przejściem na 

emeryturę. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 10
40

 – 11
50

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

Ad. 8 

 

Informacje na temat stanu przygotowań do rozpoczęcia nowego roku szkolnego oraz 

informacje na temat wyników pracy dydaktycznej i wychowawczej oraz osiągnięć w roku 

szkolnym 2015/2016 kolejno przedstawili: 

1) Dyrektor Przedszkola w Wierzchowie – Marzanna Piskorz. 

2) Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie – Beata Wrzosek-Majewska. 

3) Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wierzchowie Joanna Skraba-Śliwka. 

4) Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie – Mariusz Moga. 

 

Informacje pisemne stanowią odpowiednio załącznik nr 8, 9, 10 i 11 do nin. protokołu. 

 

Na podstawie złożonych informacji Radni stwierdzili, że placówki w pełni są przygotowane 

do nowego roku szkolnego, oprócz pracy dydaktycznej odbywają się również zajęcia 

pozalekcyjne. Martwią natomiast wyniki nauczania, które mogłyby być lepsze oraz 

zdecydowanie za mało prowadzonych innych dyscyplin sportowych niż unihokej w szkołach 

w Wierzchowie – brakuje zajęć z piłki nożnej, koszykówki, siatkówki czy lekkiej atletyki. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wierzchowie ustosunkowując się do wypowiedzi radnych 

poinformowała, że prowadzone są dwie godziny zajęć z SKS, prowadzone były dodatkowe 

zajęcia z piłki nożnej. 

Szkoły robią wszystko by wyniki nauczania były lepsze, ale wyniki nauczania zależą nie 

tylko od szkoły. Bierność rodziców negatywnie wpływa na wyniki nauczania, sprawa jest 

złożona, ponieważ rodzice w większości przypadków nie są zainteresowani szkolnym życiem 

swojego dziecka – brak współpracy rodzica ze szkołą. 



 

Radna Genowefa Rosochowata poprosiła dyrektorów o informację na temat nadchodzących 

zmian, dotyczących gimnazjów. 

Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie poinformował, że zmiany będą na pewno wprowadzone 

już w roku szkolnym 2017/2018. Ma powstać ośmioklasowa szkoła podstawowa, będzie 

następowało wygaszanie gimnazjów, nie będzie naboru do pierwszej klasy gimnazjum, będzie 

to siódma klasa szkoły podstawowej. 

 

Radny Maciej Słomka wyraził uznanie dla dyrektorów za dokonane osiągnięcia, ponieważ nie 

co dzień zdarza się tak wiele sukcesów i dydaktycznych i sportowych. Mówił o zaletach 

sportu. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 9 

porządku i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 11
55

-12
05

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 9 

 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy Wierzchowo za pierwsze półrocze 2016 roku 

Rada Gminy nie wnosząc uwag, oceniła pozytywnie. 

Pisemne sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 10 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

Ad. 10 

 

Realizację interpelacji i wniosków zgłoszonych w pierwszym półroczu 2016 roku Rada 

Gminy oceniła pozytywnie, pomimo, że nie wszystkie interpelacje zostały zrealizowane 

zgodnie z oczekiwaniami. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie poinformowała 

radnego Ryszarda Borowicza, że 14 września br. przyjedzie wykonawca i naprawi usterki na 

sali wiejskiej w Sośnicy. Zamarzanie wody na tej sali zostanie usunięte w porozumieniu z 

Gminnym Zakładem Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie. 

Informacja pisemna z realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych przez radnych Gminy 

Wierzchowo w pierwszym półroczu 2016 roku stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXII/125/2016 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych na podatek od nieruchomości, rolny i leśny – która 

stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu, 

 



2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXII/126/2016 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu, 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXII/127/2016 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

pomieszczeń w lokalu użytkowym – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu, 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXII/128/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2016 rok – która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu, 

 

5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXII/129/2016 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż i na 

udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych zbywanych na rzecz 

najemcy – która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz  zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 12. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady Gminy na złożone przez radnych na poprzednich sesjach interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz podziękował wszystkim za udział w 

Dożynkach Gminnych, które odbyły się w Wierzchowie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 13 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

Ad. 14 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 12
30

 zamknął obrady XXII sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 



 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

 

…………………… 


